
Referat fra rotarymøte 3.april 2017 

 

Møtet ble holdt på Thaulows kafe og Gran Bar (på gamle Kurbadet) 

 

Presidenten hadde noen få saker: 

 

Ingen jubilanter denne uken. 

 

Styret har bestemt at klubben betaler for de to turene i august med byens flykninger, som har bosted 

her, og er med i flyktningeprogram. Klubben får økonomisk støtte fra noen firmaer. 

Turene går 19. og 20. august. Det blir 20 flyktninger og 10 medhjelpere på hver tur. Turene går til 

Buerøya, med Gaia og båt fra Kystlaget, pluss et par båter for eventuell fiske og retrett, om 

nødvendig. Det blir familievennlig, med leker, grilling etc.. 

 

Det blir ikke møte 10. april (i den stille uke) pga mange bortreiste medlemmer. 

 

Det blir antagelig fellesmiddag med den andre klubben i anledning 100-årsjubileet for Rotary 

Foundation. Mer om dette senere. 

 

Hovedsaken denne kvelden var foredrag om Grans Bryggeris historie, ved Edvard Gran, yngste 

sønn av Ellen og Guttorm Gran. 

Han er utdannet kunstner, og har jobbet i ferier o.a ved bryggeriet, men fast der de siste 5 år. 

Bryggeriet drives nå av de tre brødrene Håkon, Morten og Edvard Gran. 

Under foredraget ble det ølsmaking, fra de lyseste og mot de mørkere typer øl. 

Det kostet kr. 100,- pr person når en smakte på alle typene som ble servert: 

Pils, Bohemian lager, Lade Gaards mørk lager, American Pale Ale. 

En bør kunne helle riktig i glasset: Helle med glasset på skrå. 

Og så kom i rekkefølge de 6 s'er: 

Skjenke – Se – Snurre – Snuse – Smake – Svelge. 

 

Bryggeriet ble etablert i 1899. Det første bildet av bryggeriet, er fra 1902, med hovedbygget og pipa 

i bakgrunnen, med ca. 15 arbeidere foran og bryggerihest med kjerre i bakgrunnen. 

 

Den eldste Guttorm Grann (med 2 N'er) kom fra Andebu. Han fikk det tøft, døde i 1912, og etterlot 

seg kone og 6 barn. Han hadde vinforretning på torvet der urmaker Gulset er nå. 

Det ble tøffe tider. Hovedpersonene søkte utdannelse til bryggerivirksomheten i utlandet, bl.a. i 

København. Og drev virksomhet i Bodø og Larvik. Etter hvert ble det igjen Sandefjord. 

Edvards bestefar, Guttorm Gran var en tøff kar som kjempet seg gjennom mange stormer. 

 Han levde i tiden 1908 – 1979. Han elsket å bo på bryggeriet. 

 

Etter krigen var forholdene tøffe. Oslo-bryggeriene hadde fordeler de andre i landet ikke hadde. De 

kunne selge til hele landet. De små bryggeriene rundt om bare innenfor egne bygrenser. Det betydde 

at mange bukket under. 

Men bestefar Guttom ga seg ikke. Han meldte seg ut av Bryggeriforeningen i 1965. 

Og han var klar til kamp. 

De fleste sluttet ved bryggeriet, og fikk jobb i Farris. 

Da startet den kjente Ølkrigen, i 1966. 

Da startet han lagerutsalg med dumpede priser. Hadde utsalg i Skolegata og Hystadveien. 

Folk strømmet til i store strømmer fra fjern og nær for å kjøpe billig øl. 

Oslo-bryggeriene svarte med å dumpe egne priser i Sandefjord. 

Guttorm var gjennom mange rettssaker, og anker, og tapte hver gang, men ga seg ikke! 

Han lyktes til slutt. Etter hvert fikk han bevilling flere steder, og i flere fylker. 



Sønnene Einar, Petter og Guttorm MÅTTE gå inn i bryggeribransjen. Ikke snakk om noe annet! 

Men det ble vanskelig med oppstarten av egen ølproduksjon, så det ble bestilt og levert øl fra 

Danmark. Store mengder. - Men om du ikke får det over Svinesund? Ble det spurt. 

Dette kunne bli en lekkerbisken for pressen. Guttorm (bestefar) hadde svar: 

«Får jeg ikke inn alt ølet til Sandefjord, heller jeg ut alt på Svinesundsbrua!» - Det gikk bra. 

 

Det var mange spesielle ordninger underveis. Flere husker nok pantesystemet. 

Folk måtte ha med seg tomflasker for å få kjøpt øl. Så mye som en hadde tomflasker til. Det ble et 

slags flaskebytte. 

Nå er det mest øl på boks. Det er visstnok best for å bevare ølkvaliteten. Men flaskene kommer ikke 

til å forsvinne, trodde Edvard Gran. 

Grans har hatt et bra nedslagsfelt, med 40-50 utsalgssteder fra Stavanger i vest til Lillehammer i 

nord-øst. Men etter hvert måtte en også selge matvarer. Slik ble bestemmelsen. 

Grans har inngått bra samarbeid med Rema 1000 og Reitan familien. Slik ble det landsdekkende. 

Men det er ikke slik lenger. Der er også konkurranse fra andre, store bryggerier, og konkurransen er 

tøff. 

Reitan vil også selge eget øl fra sin gård i Trondheim. Gårdsøl. 

Men samarbeidet med Rema1000 fortsetter. Det er de glade for. 

Guttorm kjøpte ut sine søsken, og ble eneeier. Nå er det hans 3 sønner som driver. 

 

Grans er ikke inne i noen av barene i Sandefjord, men ønsker likevel å øke litt i Sandefjord, og i 

Vestfold. Og det satses stadig på økt kvalitet, og flere typer. 

 

Et annet produkt som det selges mye av er forskjellige typer «Taffel». 

 

De står nå foran store utvidelser og fornyelser på bryggeritomta. Visse deler av 

produksjonsprosessen trenger fornyelser. Forøvrig er det tekniske produksjonsutstyret av ypperste 

klasse. 

 

Det var enkelte spørsmål fra klubbmedlene, som denne gangen holdt ut til godt over kl. 21. 

 

Møtereferent Roar Bredal 

 

 


